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Az URBACT CO4CITIES projekt keretén belül részt vettünk Kolozsvár Város Önkormányzata által 

szervezett tanulmányúton. A találkozón a projektet menedzselő Fővárosi Önkormányzat Nyitott 

Budapest Osztály tagjai vettek részt.  

A projekt kolozsvári csapata 2022 februárjában online tanulmányút keretében bemutatta törekvéseit. 

Mivel a projekt forráskerete és meghosszabbított időtartama lehetővé tette, októberben élőben is sor 

kerülhetett a találkozóra, amely időzítését tekintve a CO4CITIES záró találkozójának is tekinthető. 

A találkozón több műhelymunka a partnervárosok által elkészített beruházási tervekről szólt, emellett 

különböző helyszínek meglátogatása segítette a kolozsvári törekvések mélyebb megértését. 

1. nap (10.13.) 

A délelőtti program helyszíne az önkormányzat által fenntartott közösségi co-working tér volt. A 

ClujHubba a városlakók betérhetnek, dolgozhatnak, találkozhatnak, emellett szervezetek számára is 

otthont ad az épület. 

A kolozsvári önkormányzati köszöntő után, melynek során több videóban is bemutatták a város eddigi 

eredményeit és a település K+F potenciálját erősítő vízióját, Adele Bucella, az URBACT iroda képviselője 

és Eddy Adams URBACT szakértő köszöntötték a résztvevőket. 

Az első workshopon idővonalat készítve minden város bemutatta a saját projektje előrehaladását és 

mérföldköveit, figyelemmel a kihívásokra és akadályokra. Kifejezetten fókuszált minden város a pilot 

projektek megvalósíthatóságára és a transzferfolyamatok eredményeire. 

  
 

A következő workshopon az URBACT Transfer Mechanism (UTM), mint kísérleti városközi 

együttműködés előnyeit és különböző más attribútumait vizsgáltuk.  



Három kérdést jártunk körbe:  

• Melyek az optimális jellemzői egy jó UTM projektnek? 

• Milyen eszközök voltak hasznosak a projekt során? (Pl. URBACT Toolbox stb.) 

• Milyen kihívásokkal találkoztunk a CO4CITIES kapcsán? 

A nap további részében helyszínbejárásokon vettünk részt.  

• Bricks 

Az önkormányzat tulajdonában álló folyóparti épület korábban étteremként működött, de évek óta 

üresen áll. A kolozsvári helyhatóság tervei szerint egy ifjúsági közösségi központot szeretne létrehozni 

a kihasználatlan térben. A pilot projekt helyszíneként funkcionáló épülethez egyelőre még kivitelezőt 

keresnek, ezért a pilot projekt elindulása középtávú célként került kitűzésre. 

  
 

• Cinema Victoria 

Ellátogattunk a Victoria moziba, ahol az üzemeltető bemutatta az intézmény működési modelljét, 

valamint a kapcsolódási pontokat a városlakókhoz. (Pl. havi 20 ingyenes vetítést tartanak diákok és 

nyugdíjas városlakók számára.) A jelen kihívásairól is szó esett pl. a COVID és az energiaválság tükrében.  

A lobbiban egy rövid workshop keretében Torino felvázolta a Springboard Plan előrehaladási pontjait. 

  
 

• Avram Iancu 13-15 

Egy szintén kihasználatlan önkormányzati bérházban található, készülő közösségi teret mutatott be a 

kolozsvári önkormányzat Nemzetközi és Beruházási Osztályának munkatársa. A felújításnál a 

műemlékvédelmi szabályok figyelembevételével kell eljárni, mivel a belváros óvárosi környezetében 

található az épület. A kifejezett működési modell még nem kristályosodott ki.  

 



2. nap (10.14.) 

A következő nap a kolozsvári partnerek bemutatták a városi parkban található Casinót, amely első 

hasznosítását tekintve kaszinóként üzemelt, majd a szocializmus idején étterem volt, később 

elhagyatottá vált az épület. A Kolozsvári Kulturális Központ gondozásában művészeti közösségi teret 

hoztak létre a térben.  Az épületet és annak környezetét európai uniós forrásból újították fel. A 

Casinóban ad hoc kiállításokat szerveznek (azaz bárki ingyen kiállítást szervezhet, egyeztetve a központ 

menedzsmentjével) és egyéb más kulturális programoknak adnak otthont. 

 
 

A következő helyszín, ahol workshopokon is részt vettünk, Kolozsvár Innovációs Háza volt. A házban 

robotikával, VFX és CGI technológiával és egyéb K+F projektekkel foglalkoznak a városban működő 

egyetemekkel együttműködésben.  

A helyszínen meghallgattuk az Európai Bizottság képviselőjét a következő költségvetési ciklus pályázati 

lehetőségeiről, majd egy workshopon vettünk részt. A tanulmányút utolsó workshopján a jövővel, a 

pilot projektek kormányzási modelljeivel és egyéb lehetséges forrásbevonási lehetőségekről 

gondolkodtunk városonként, majd közösen reflektáltunk a hálózati partnerek felvetéseire. 

  
 

Zárásként Kolozsvár városának önkormányzati ügyfélszolgálatát tekintettük meg, és egy közös 

búcsúvacsorával zártuk az együttműködésünket a partnereinkkel. 

 

Fotók: Polyák Levente vezető szakértő 

Budapest, 2022.10.18. 

 


